

DH-SYSC-PRO(2024)01
02/01/2024

STEERING COMMITTEE FOR HUMAN RIGHTS
COMITÉ DIRECTEUR POUR LES DROITS HUMAINS
(CDDH)

**COMMITTEE OF EXPERTS ON THE SYSTEM OF THE
EUROPEAN CONVENTION ON HUMAN RIGHTS**
*COMITÉ D'EXPERTS SUR LE SYSTÈME DE LA CONVENTION
EUROPÉENNE DES DROITS DE L'HOMME*
(DH-SYSC)

**DRAFTING GROUP ON THE EVALUATION OF THE FIRST EFFECTS
OF PROTOCOLS No. 15 AND No. 16 TO THE EUROPEAN
CONVENTION ON HUMAN RIGHTS**
*GROUPE DE RÉDACTION SUR L'ÉVALUATION DES PREMIERS
EFFETS DES PROTOCOLES N° 15 ET N° 16 À LA CONVENTION
EUROPÉENNE DES DROITS DE L'HOMME*
(DH-SYSC-PRO)

Terms of reference/ mandat

Terms of reference for the CDDH Drafting Group on the evaluation of the first effects of Protocols No. 15 and No. 16 to the European Convention on Human Rights (DH-SYSC-PRO)	Mandat pour le Groupe de rédaction du CDDH sur l'évaluation des premiers effets des Protocoles n° 15 et n° 16 à la Convention européenne des droits de l'homme (DH-SYSC-PRO)
The CDDH gives the following terms of reference to its Drafting Group on the evaluation of the first effects of Protocols 15 & 16 to the European Convention on Human Rights (DH-SYSC-PRO): “The DH-SYSC-PRO is instructed to prepare, under the authority of the DH-SYSC: (i) a Report on the first effects of Protocol No. 16 to the European Convention on Human Rights (deadline set in the terms of reference of the CDDH: 30 June 2025); (ii) a Report on the first effects of Protocol No. 15 to the European Convention on Human Rights (deadline set in the terms of reference of the CDDH: 31 December 2025).” The provisions of Resolution CM/Res(2021)3 on intergovernmental committees and subordinate bodies, their terms of reference and working methods, shall apply <i>mutatis mutandis</i> to the functioning of this drafting group.	Le CDDH donne le mandat suivant à son Groupe de rédaction sur l'évaluation des premiers effets des Protocoles 15 et 16 à la Convention européenne des droits de l'homme (DH-SYSC-PRO) : « Le DH-SYSC-PRO est chargé de préparer, sous l'autorité du DH-SYSC : (i) un Rapport évaluant les premiers effets du Protocole n° 16 à la Convention européenne des droits de l'homme (date limite fixée dans le mandat du CDDH : 30 juin 2025) ; (ii) un Rapport évaluant les premiers effets du Protocole n° 15 à la Convention européenne des droits de l'homme (date limite fixée dans le mandat du CDDH : 31 décembre 2025). » Les dispositions de la Résolution CM/Res(2021)13 concernant les comités intergouvernementaux et les organes subordonnés, leur mandat et leurs méthodes de travail s'appliquent <i>mutatis mutandis</i> au fonctionnement de ce groupe de rédaction.